
 

 

Zápis ze 7. zasedání Akademického senátu  
Fakulty informatiky a managementu  

Univerzity Hradec Králové ze dne 26. 10. 2021  
 
Přítomni: Mgr. Jaroslav Kacetl, Ph.D., Mgr. Pavlína Chaloupská, Ph.D., Ing. Karel Mls, Ph.D., 
doc. Ing. Pavel Bachmann, Ph.D., prof. PhDr. Marek Franěk, CSc., Ph.D., Daniela Víchová, 
David Grinberg, Jan Řízek, Štěpán Kubelka 
 
Hosté: prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., doc. Mgr. Tomáš Kozel, Ph.D., prof. Ing. Hana 
Mohelská, Ph.D., doc. RNDr. Petra Poulová, Ph.D., Ing. Hana Šrámková, Ph.D., Jana Rubáčková 
          
Program: 
1. Zahájení 
2. Představení nového senátora AS FIM a volba místopředsedy SK AS FIM 
3. Pravidla přijímacího řízení 
4. Schválení rozpočtu FIM 
5. Nominace finalistů ankety „Učitel roku FIM 2021“ 
6. Novela Volebního řádu AS FIM – elektronické volby 
7. Doplnění VR FIM 
8. Různé 
 
Průběh zasedání: 
 
ad1/ Zahájení 
 
Úvodem předseda Mgr. Jaroslav Kacetl, Ph.D. přivítal přítomné senátorky, senátory a hosty. 
Představil program jednání, který byl jednomyslně schválen.   
 
ad2 / Představení nového senátora AS FIM a volba místopředsedy SK AS FIM 
 
dr. Kacetl vyzval nového senátora za SK AS FIM Štěpána Kubelku, aby se představil. Dr. Kacetl 
uvedl, že pan Kubelka byl prvním náhradníkem, kterého oslovil po rezignaci Bc. Horníčka. Poté 
došlo k navržení místopředsedy za studentskou komoru, a to Bc. Jana Řízka. 
Hlasování: 9 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
Navržený kandidát byl jednomyslně schválen.  
AS FIM zvolil nového místopředsedu SK AS FIM Bc. Jan Řízka. 
 
ad3/ Pravidla přijímacího řízení 
 
doc. Kozel okomentoval materiál připravený k projednání. Upozornil na to, že prozatím není 



 

na příští akademický rok schválená akreditace bakalářského studijního programu Aplikovaná 
informatika. Dle informací z NAÚ by měla být schválena, ale zatím není k dispozici oficiální 
rozhodnutí. Požádal o předběžný souhlas s pravidly s tím, že až nabude právní moci rozhodnutí 
o udělení akreditace studijního programu Aplikovaná informatika, pak znovu pošle senátorům 
pravidla přijímacího řízení ke schválení per rollam. Dále okomentoval návrh děkanského 
výnosu.  
 
Diskuse:  
Prof. Hynek doplnil, že informace ohledně schválení akreditace AI je od ředitele kanceláře pana 
Smrčky, tudíž udělení akreditace je vysoce pravděpodobné, ale přesto čekáme na oficiální 
dopis. 
 
Pan Grinberg se dotázal na zájem studentů o obor Datová věda. 
 
Doc. Kozel reagoval, že se původně předpokládalo 20 studentů v ročníku, ale nyní studuje 
pouze 11 studentů. Uvedl, že je to perspektivní obor, ale jde o to, najít vhodnou formu 
propagace.  
 
Hlasování: 9 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
AS FIM schválil pravidla přijímacího řízení na akademický rok 2022/2023 (bez studijního 
programu AI, vyhlášení pravidel pro tento program proběhne bezprostředně po nabytí právní 
moci rozhodnutí o udělení akreditace). 

    
ad4/ Schválení rozpočtu FIM 
 
dr. Šrámková předložila ke schválení rozpočet roku 2021 a to včetně DKRVO. Okomentovala 
jednotlivé položky příjmové a výdajové části. Dále oznámila, že vzhledem k tomu, že už uběhlo 
téměř deset měsíců je rozpočet adekvátně vyčerpán.  
 
Hlasování: 9 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
AS FIM schválil rozpočet fakulty na rok 2021. 
 
ad5/ Nominace finalistů ankety „Učitel roku FIM 2021“ 
 
dr. Kacetl informoval, že AS FIM standardním způsobem rozhodoval o 3 finalistech ankety a 
podle počtu přijatých hlasů se mezi finalisty umístila: dr. Otčenášková, prof. Bureš a dr. 
Hrušová.   
Prof. Hynek poděkoval za nominace finalistů a oznámil, že tradiční společenský večer fakulty 
nebude realizován vzhledem k epidemické situaci. Zároveň oznámil, že se pokusíme předat 
pohár Učiteli roku za účasti kolegů a studentů venku před fakultou v rámci akce „Vánoce na 
FIMce“, která proběhne 9. 12. 2021 odpoledne před budovou.  
Prof. Franěk se dotázal, zda je nějaký „obřad odevzdávání poháru“? 
Prof. Hynek reagoval, že nic takového zavedeného není a pohár stačí odevzdat na děkanát 
alespoň v půlce listopadu, abychom zajistili dodání nového jména na pohár. Zároveň navrhl, že 
pokud bude prof. Franěk přítomen 9. 12. 2021 na vánočním odpoledni, pak bude pěkné předat 
putovní pohár osobně. 



 

 
Ad6/ Novela volebního řádu AS FIM – elektronické volby 
 
Dr. Kacetl okomentoval Volební řád AS UHK. Navrhuje schůzku senátorů AS FIM, aby se 
dohodli, co bude podstatné pro převzetí do novely volebního řádu AS FIM.  
Podle něj je nejdůležitější článek č. 7 volebního řádu AS UHK, kde se říká, že elektronické 
hlasování bude tím základním. Navrhuje využít znění z volebního řádu AS UHK pro senát FIM 
UHK.  
 
Diskuse: 
Dr. Kacetl vznesl téma problému duplicit, kdy jeden student studuje dva obory, kolik má 
volebních hlasů? 
Dr. Šrámková reagovala, že student doktorského studia může být také zaměstnanec a tím 
může hlasovat jako student i jako akademik.  
Dr. Kacetl navrhuje, že má být právo volit jenom jednou a zda to zahrnout do volebního řádu 
AS FIM, anebo to nechat na rozhodnutí volební komise. 
Prof. Hynek doporučuje dát tuto podmínku do volebního řádu AS FIM a zároveň by bylo vhodné 
to koordinovat s dalšími fakultními senáty a sjednotit volební řády na UHK. 
Dr. Šrámková podotkla, že stejný problém je i u úvazků akademických pracovníků na více 
fakultách.  
Doc. Kozel doporučuje, aby měli právo hlasovat jen fyzické osoby z řad akademiků i studentů 
a nezdvojovat možnost volby. Ve STAGU má každý svoje osobní číslo a je-li osoba na dvou 
studijních programech, tak to osobní číslo má pouze jedno. 
Doc. Bachmann navrhuje převzít volební řád AS UHK a dodat si tam svoje vlastní úpravy.  
Dr. Kacetl vyzval členy AS FIM, aby se na Novelu volebního řádu UHK podívali podrobně, poté 
se znovu sejdou a budou o tom diskutovat. 
Dr. Chaloupská má obavy, aby byla dostatečná volební účast z řad studentů a akademiků, když 
budou volby výhradně elektronickou formou.   
Pan Grinberg naopak považuje elektronické volby jako výhodu především pro ty studenty, kteří 
jen kvůli volbám nepřijedou na fakultu, pokud nemají výuku. Ale touto cestou bude více voličů.  
Pan Řízek dodal, že pokud bude hlasování dostupné v IS, pak budou volby přístupnější pro 
všechny a studenti se o volby budou tak více zajímat. 
Doc. Bachmann doporučuje vymyslet nový systém, kam se můžou dát medailonky kandidátů 
– naláká to více účastníků voleb.  
Dr. Kacetl vidí problém v tom, kdo bude mít samotné elektronické volby v kompetenci. 
Prof. Hynek dodal, že elektronické volby jsou trendem, ale je třeba to pečlivě připravit.  
Doc. Kozel se dotázal, zda existuje nějaký IS, ve kterém se budou elektronické volby realizovat 
a zda bude poskytnut i fakultám. Ideálně jeden IS certifikovaný a jednotný pro všechny. 
Dr. Mls reagoval, že kvůli tomu vznikla komise v rámci AS UHK, kde se vybíraly vhodné systémy 
a měl to na starosti Bc. Dominik Horníček a ten systém bude celouniverzitní. 
Pan Kubelka potvrdil, že IS je již vybraný a nyní je v testovací verzi. Do Vánoc by měl být hotový. 
 
AS FIM dospěl k tomu, že by se měli sejít předsedové malých fakultních senátů a společně 
probrat další možnosti. 
 
Ad7/ Doplnění VR FIM 
 
Prof. Hynek seznámil přítomné s žádostí o doplnění nového člena VR FIM, a to současného 
děkana EF TUL doc. Ing. Aleše Kocourka, Ph.D. Životopis byl rozeslán všem členům senátu 



 

mailem 20. 9. 2021. Je dobrou tradicí mít ve VR FIM děkany obou nám nejbližších ekonomických 
fakult. 
 
Hlasování: 9 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
AS FIM souhlasí s návrhem na doplnění VR FIM o nového člena doc. Ing. Aleše Kocourka, Ph.D. 
 
Ad8/ Různé 
 
Dr. Kacetl požádal proděkana doc. Kozla o možnost uspořádat setkání se studenty ohledně 
výsledků ankety hodnocení výuky za letní semestr 2021/22. 
Doc. Kozel reagoval, že hodnocení skončilo 31. 8. 2021. Do konce října dostane reakce od 
vedoucích kateder o provedených nápravách. Navrhuje, aby se studenti poradili a případně mu 
poslali mail s návrhem možných termínů schůzky.  
Prof. Franěk vyjádřil obavy z toho, jaký ohlas vyvolal pokyn prorektorky – Doporučený postup 
v oblasti užívání genderově senzitivní komunikace. Je toho názoru, že takovéto postupy by 
měly být řešeny nejprve na senátech.  
Dr. Šrámková informovala, že do půlky listopadu by měly být ukončeny rekonstrukce 
sociálních zařízení v přízemí. Další opravy sociálních zařízení budou pokračovat na začátku roku 
2022 a to na straně u SO FIM. Další rekonstrukce v patrech budou pokračovat dle toho, jak se 
podaří vysoutěžit dodavatelskou firmu.   
Pan Řízek vznesl dotaz, jak to bude dál v prezenční výukou dle zhoršující se epidemiologické 
situaci. Jaké jsou podmínky? Bude se něco měnit? 
Doc. Kozel reagoval, že prozatím pro VŠ platí stejné podmínky, které jsou platné napříč celým 
školstvím, a to na výuce respirátor studenti mít nemusí, na chodbách a ve veřejných prostorech 
ano. Nedokážeme říct, jaký vývoj bude. Je doporučení zvážit na větších přednáškách nosit 
respirátor. Zatím ani neuvažujeme o hybridním režimu, raději bychom potom přešli do plného 
on-linu.  
Prof. Franěk se dotázal, zda víme, kolik studentů na fakultě bylo očkováno/prodělalo covid na 
fakultě? 
Doc. Kozel reagoval, že se namátkou ptal studentů a moc očkovaných mezi nimi nebylo. 
Prof. Mohelská sdělila, že vedení nemá informaci ani o počtu očkovaných vyučujících.   
Doc. Kozel vyjádřil obavy, zda systém povinného hlášení covid skutečně funguje. Apeluje na 
vyučující, aby akceptovali nepřítomnost studentů na výuce, pokud se necítí dobře.  
Doc. Bachmann vyzval SK AS FIM, aby vydali doporučení těm studentům, kteří nejsou 
očkovaní, aby na výuce nosili respirátor.  
Pan Grinberg reagoval, že to je dost choulostivé téma a není to snadné to na někom vymáhat.  
Slečna Víchová souhlasí, že to je omezování osobní svobody, nutit někoho k očkování, nošení 
respirátoru, pokud očkovaný není či ho nějak vymezovat ze skupiny studentů. Je to osobní 
rozhodnutí a odpovědnost každého. 
Dr. Šrámková upozornila na skutečnost, že relaxační zóna na fakultě je neustále plná studentů 
bez nasazených respirátorů. 
Slečna Víchová se dotázala, jak řešit problém povolených 2 absencí v předmětu, když někomu 
není dobře a je lepší zůstat doma s příznaky nachlazení. Vyučující zavedli povinnou docházku.  



 

Doc. Kozel reagoval, že apeluje na vyučující, aby studenti byli omluveni nad rámec povolených 
absencí, pokud doloží, že prodělali respirační onemocnění, mělo by se to brát v úvahu. Na 
druhou stranu nechceme úplně rozvolnit docházku. Musíme nastavit rozumný režim, aby to 
bylo na jedné straně tolerováno a na druhé straně, aby to nebylo zneužíváno. 
Pan Grinberg doporučuje na první dny semestru připravit na recepci přehled rozvrhů, aby 
studenti prvních ročníků kombinovaného studia věděli, kam jít na přednášku.  
Doc. Bachmann reagoval, že je to praktické mít na recepci připravené rozvrhy, aby byl k 
dispozici přehled. 
Doc. Kozel navrhl, že na první den výuky prvních ročníků KF můžeme dát na nástěnky rozvrhy, 
aby věděli, kam jít.  
Dr. Mls informoval o průběhu a výsledku doplňující voleb do AS UHK. Byli dva kandidáti a byl 
zvolen jako zástupce fakulty v AS UHK. Vyzval přítomné, že se na něj mohou obrátit s čímkoli, 
co je potřeba projednat ve velkém AS UHK.    
Prof. Hynek vyzval senátory, aby podpořili hledání celouniverzitního řešení problémů se 
stravováním v kampusu. Z relaxační zóny na fakultě se stalo celouniverzitní stravování, 
kapacitně je náš relax na hraně svých možností a v době covidu není každodenní polední nával 
vůbec dobrý.  
Dr. Kacetl informoval, že byl požádán dr. Hamplovou o zveřejnění výsledků doplňujících voleb 
do AS UHK. Z celkového počtu 85 voličů, 45 volilo a z toho 40 hlasů dostal dr. Mls. 
Dr. Kacetl seznámil přítomné s mailem od bývalého studenta Pavla Bartoše. Obrací se na AS 
FIM s pomocí na svém projektu inovací ve zpravodajství. Rád by představil své úvahy senátu. 
Mail rozešle senátorům a doc. Poulové, aby se případně domluvili.  
 



 

USNESENÍ AS FIM ZE DNE 26. 10. 2021: 
 

- AS FIM uvedl do funkce nového senátora Štěpána Kubelku. 
- AS FIM zvolil nového místopředsedu SK AS FIM Bc. Jana Řízka. 
- AS FIM schválil pravidla přijímacího řízení na akademický rok 2022/2023 (bez studijního 

programu AI, vyhlášení pravidel pro tento program proběhne bezprostředně po nabytí 
právní moci rozhodnutí o udělení akreditace). 

- AS FIM schválil rozpočet fakulty na rok 2021. 
- AS FIM projednal nominaci finalistů ankety „Učitel roku FIM 2021“. 
- AS FIM projednal novelu Volebního řádu AS FIM – elektronické volby. 
- AS FIM souhlasí s návrhem na doplnění VR FIM UHK o nového člena doc. Ing. Aleše 

Kocourka, Ph.D. 
 
 

Hlasování o usnesení: 
9 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
Usnesení ze zasedání AS FIM dne 26. 10. 2021 bylo jednomyslně schváleno. 

 
 

Na závěr předseda AS FIM poděkoval přítomným za účast a ukončil 7. zasedání AS FIM.  
 
 
 
Zapsala: Jana Rubáčková     Mgr. Jaroslav Kacetl, Ph.D. 
           předseda AS FIM UHK 
       


